



ANS SKOLE
Silkeborg kommune

Skolebestyrelsen
Mandag
Den 04.10. 2021
DAGSORDEN

Tidspunkt: kl. 19.00 –
21.30.
Lukket møde kl.21.30-
22.00

Sted:
Personalerummet

Mødeleder:

Møde: 2 ud af 8

O=Orientering
D=Drøftelse
B=Udtalelse/
Beslutning

Deltagere: Ricky Lund, Stig Rask Olesen, Louise Kring, Nicolaus Johansen,
Annette Støvring, Helle Stokholm, Linda Mose
Personalerepræsentanter.: Janni Nørtoft Nielsen, Jan Petersen
Elevrådsrepræsentanter.: Johannes 9b, Alvilda 8b.
Ledelsesrepræsentant: Keld S. Simonsen, Per Brunse-Ottosen
Sekretær: Lone Skovborg
Afbud: Annette, Louise, Ricky
Gæst:

<p>Punkt 1.</p>	<p>O/D 19.00 - 19.10</p>	<p>Elevrådet</p> <p>Elevrådsarbejdet siden sidst.</p> <p>Der er ønsker om bedre stole i Udskolingen, samt om flere sofaer i de andre arealer. Der er ønske om at 7. årgang også må forlade skolen i de 2 største frikvarterer. Der er ønske om bedre kantinemad, og at automaten virker igen.</p> <p>Vi vil rigtig gerne tilgodese ønskerne om bløde møbler i de tilstødende arealer, men har et problem med, at der ikke rigtig bliver passet på møblerne. Her kan Elevrådet være en stor hjælp i at tale med klasserne om, at flere og nye bløde møbler afhænger helt af hvordan der bliver passet på tingene. I forhold til stolene i Udskolingen, så er vi helt på linje med eleverne. De er faktisk rigtig hårde at sidde på. Det er meget omkostningstungt at skifte skolemøbler, så vi har sat det på budgetterne for de kommende år og tager udskiftningen ad nogle gange. Der er ikke råd til at skifte alt på én gang.</p> <p>Keld tør ikke love noget i forhold til 7. årgangs udgang i frikvarterne. Det er Skolebestyrelsen der afgør hvilke klasser der skal have denne frihed og indtil nu har det kun været 8. og 9. årgang. Såfremt skolebestyrelsen tænker det skal drøftes, skal det sættes på som punkt.</p>	
<p>Punkt 2.</p>	<p>O/B 19.10 - 19.20</p>	<p>Fleksibel sommerferiepasning</p> <p>Skoleafdelingen skal have besked om skolebestyrelsens beslutning hvert år.</p> <p>Vi indstiller, at vi gør som vi plejer.</p> <p>Bilag: https://skolestyrelse.silkeborg.dk/Bilag/4-Skolefritidsordning-SFO/05-Aabningstider-moduler-og-foraeldrebetaling</p>	<p>KSI</p>

<p>Punkt 3.</p>	<p>O/D 19.20 - 19.40</p>	<p>Revidering af principper (1)</p> <p>Status på udvikling af ny rammesætning på skole-hjemsamtalerne</p> <p><i>Keld orienterede om arbejdet med ny rammesætning for skole-hjemsamtalerne.</i> <i>Udgangspunktet er den "hele elev" – det skal ikke være konsultationer, men samtaler. Vi skal gerne komme omkring både det faglige, det sociale og det trivselsmæssige.</i></p> <p><i>7. årgang vil gerne forsøge at afholde nogle af samtalerne på denne måde her i efteråret.</i></p> <p><i>På et møde med personalet (evt. i december) vil vi gerne invitere en oplægsholder fra Tungelundskolen, hvorfra vi via Linda Mose har fået inspiration til denne måde at gribe det an på.</i> <i>På en pædagogisk dag i januar skal vi arbejde videre med indholdet, så der bliver skabt passende spørgsmål og ramme for klasserne tilpasset alder. Vi ønsker også at det bliver en genkendelig form for både elever og forældre, således at man over år kommer til at kende konceptet og være medskabende i samtalerne indhold.</i></p> <p><i>Linda fortæller ud fra egne erfaringer, at det er hensigtsmæssigt at målene formuleres sammen med eleven på forkant inden samtalen. Eleven kan ellers komme "i klemme" i forventninger, som man måske ikke altid kan indfri.</i></p> <p><i>Jens fremfører også, at man godt kan være meget nervøs inden sin skole-hjemsamtale, så det er rigtig dejligt at man på forhånd ved, hvad der bliver sagt.</i></p> <p><i>På næste møde drøfter vi udkast til princip for skole-hjemsamtalerne.</i></p> <p>Bilag: Input til SH-samtaler</p>	<p>KSI/PO</p>
<p>Punkt 4.</p>	<p>D/B 19.40 - 20.10</p>	<p>Revidering af principper (2)</p> <p>Fortsat fra sidste møde – revidering af ordensregler. Pædagogisk udvalg har drøftet skolebestyrelsens ide om en tydeligere sammenhæng mellem ordensregler og værdigrundlag. De støtter op om ideen, og vil gerne have en model, hvor alle – forældre, elever, personale – forpligter sig ind i de samme regler. 2-3 tydelige og retningsgivende pejlemærker til henholdsvis ambition, nærvær og sammenhold.</p> <p>Drøftelse af forslag fra pædagogisk udvalg og input til pejlemærker</p> <p><i>Udsættes til videre drøftelse på næste møde. Keld fortalte dog kort om drøftelser på Pædagogisk udvalg og omdelte udkast til skabelon for ordensreglerne med baggrund i vores værdigrundlag.</i></p> <p>Bilag: Udkast til model eftersendes</p>	<p>KSI/PO</p>

Punkt 5.	D/B 20.10 – 20.35	National trivselsundersøgelse 2021 Drøftelse af rapporterne. (undersøgelsen gennemført før sommerferien) Foreløbig vurdering: Resultatet er meget lig resultaterne fra 20 – gode besvarelser og fine resultater 4-9.årgang, mens der stadigvæk er udfordringer på enkelte klassetrin i indskolingen som kræver særlig opmærksomhed. <i>I forhold til udskolingen flot at man ikke er faldet, for på landsplan har der været en del drøftelser om, at elever har haft det rigtig svært under nedlukningen.</i> <i>Vi arbejder videre med rapporterne på den måde, at de enkelte lærere sætter sig ind i egen klasserapport og dykker ned i, hvad der kan være relevant at arbejde videre med.</i> Bilag: skolerapport 4-9.kl.trin, billagsrapport 4-9.kl.trin, skolerapport 0-3.kl.trin, bilagsrapport 0-3.kl.trin	KSI/PO
Punkt 6.	0/D 20.35 – 20.45	Tema til eventuelt temamøde SB/forældrekrædsen Tidspunkt november? Tema? <i>Vi prøver at kontakte psykolog Jens Andersen i f.t. et foredrag med temaet "forældrenes betydning for børns trivsel, fællesskabet og læring i skolen.</i>	KSI/RL
		Kaffe	

Punkt 7	O/D 21.00 - 21.25	<p>Meddelelser:</p> <p>Afdelinger</p> <p>Indskolingen</p> <ul style="list-style-type: none"> - Flere gode oplevelser bla. cykelakrobatik og koncert med folkemusik - Flere klasser har haft aktiviteter ude af huset på kontaktlærerdagene - Der er udfordringer på 2. årg, men der bliver arbejdet på det sammen med ledelsen. <p>Mellemtrinnet</p> <ul style="list-style-type: none"> - I fuld gang med skoleåret - 5+6 med til Naturfagsdage, hold fra 5. årg vandt. - Arbejdet omkring 4. årg går den rette vej - Gang i projekt omkring stressforebyggelse <p>Udskolingen</p> <ul style="list-style-type: none"> - 9. årg har været på lejrskole og i praktik - Snus har fyldt lidt for meget her i starten af skoleåret på alle årgange. <p>Der bliver taget hånd om det.</p> <p>Alle tre afdelinger er glade for kortere skoledage, det gælder både børn og voksne. Lige om lidt skal vi i gang med at planlægge emneugen, som ligger i uge 45</p> <p>9. årgang skal også i brobygning i uge 45. De der ikke skal i brobygning skal arbejde herhjemme på skolen.</p> <p>Nørskovlund: Dejligt vi kan komme på tur igen. Dejligt med plads – efter vi har fået pavillonen.</p> <p>Kursusdag med Henrik Møller (som vi har hvert år) omkring guidning, konfliktnedtråpning.</p> <p>Skoleledelsen: dialogmøde 26. oktober, hvor Keld og Ricky deltager.</p> <p>Bestyrelsen: Vi holder november mødet her på skolen, og ikke i Nørskovlund. Jette deltager i mødet.</p> <p>Michael deltager i januar mødet.</p> <p>Punkter til næste møde: Nørskovlund (men fortsat mødested i Ans?)</p>	
Punkt 8.	21.25 - 21.30	Evt.	
Punkt 9.	21.30 - 22.00	Lukket møde	

Godkendelse af referat:

